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Očkování psů proti vzteklině středa 10. října 2018 
 

od 15.00 hod. do 15.45 hod. před budovou obecního úřadu, 
od 16.00 hod. do 16.15 hod. před budovou vlakového nádraží. 

 
Cena za očkování proti vzteklině 150,-- Kč, kombinovaná 250,-- Kč. 

 
******************************************************************************************************************** 

 

Myslivecký spolek Hlavačov Lužná 

 provede dne 6.10. 2018 od 9 hodin sběr kovového odpadu a barevných kovů 

 

Vážení spoluobčané, kovový odpad shromážděte před své domy. V  případě těžkých a 

objemných předmětů pomůžeme s jejich vynešením. Dle Vašich možností, umístěte 

kovový odpad před své domy, až v ranních hodinách. 

MS Hlavačov Lužná Vám děkuje 
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Zvoní 
 

říjen 2018 
 

Zahájení školního roku 
 

3. 9. jsme zahájili nový školní rok 
2018/2019. Po pěti letech opět „ pod 
střechou školy.“ V noci vydatně pršelo 
a ani před 8. hodinou ranní nám 
zamračená obloha neslibovala nic 
pěkného. Sváteční náladu nám však 
počasí nemohlo vzít …  
V tělocvičně školy představila třídní 
učitelka K. Krobová 14 nových žáků 1. 
třídy, představeni byli i noví žáci a 
zaměstnanci. 
Pozvání na školní slavnost přijali také 
představitelé obce, pan starosta Václav 
Kejla a členka komise pro občanské 
záležitosti paní Marie Váňová. 
Povzbudivá slova do další společné 
práce a přání mnoha úspěchů nové 
generaci žáků byla odměněna velkým 
potleskem všech přítomných.  
 
 
 
 

Nejen tradiční „Pěkná“ 
 
 

V pondělí 17.9. se žáci základní školy a děti z mateřské školy v doprovodu svých pedagogů zúčastnili pietní vzpomínky u 
pomníku padlých hrdinů ve světových válkách na Masarykově náměstí. Pěkné slunečné počasí, projev pana starosty a 
slavnostní odhalení busty T.G Masaryka za asistence starostů z moravské a slovenské Lužné ke 100.výročí vzniku 
Československé republiky slavnostní ráz celé akce ještě více zvýraznilo.  
Předveden byl také nový výjezdový vůz SDH Lužná, který neunikl zájmu žáků, ale i dospělých. 
Žáci měli po skončení této společné akce tradiční volno.   

 

 
 

 
 
 
 
 
 
 
 

Školní družina na návštěvě u chovatelů 
 

Součástí luženského posvícení bývá i pěkná výstava místní 
organizace SČCH. I letos si nenechali ujít podívání na 
vystavené zvířectvo žáci školní družiny. Mnozí se nechtěli 
s malými chlupáči ani rozloučit. 
Fotografii poskytla E. Šišková. 
 
 
 

 
Hello Anglie! 

 

Ve dnech 10. - 14. září 2018 se zúčastnili žáci a žákyně 7. – 9. třídy luženské školy spolu se žáky plzeňské a hostomické 
školy plánovaného poznávacího zájezdu do Velké Británie. 
Cesta luxusním dvoupatrovým autobusem přes Českou republiku, Německo, Belgii a Francii až do přístavu Calais utekla 
jako voda a odtud jsme pokračovali trajektem přes Kanál La Manche. V Anglii  - Londýně  - nás čekalo ubytování 
v hostitelských rodinách, kterým jsme jako poděkování  dovezli drobné dárečky. Postupně jsme osobně navštívili několik 
úžasných památek jako např. Tower Bridge, Tower of London, jiné turistické atrakce, jako např. Big Ben, jsme pak shlédli 
z vyhlídkového kola London Eye. V lázeňském městečku Brighton jsme navštívili muzeum podmořského světa a někteří 
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z nás si nenechali ujít možnost alespoň si smočit 
nohy v moři. Nakonec došlo i na nějaký ten 
„shopping“ v tamních obchodech. Poslední den 
byl věnovaný městu Windsor a jeho velkolepému 
hradu. 
Zájezd jsme ukončili cestou zpět vlakem 
(Eurotunnel) a dále autobusem zpět do České 
republiky.  
Výlet byl poněkud časově i fyzicky náročný, ale 
překrásný.  
Good bye! 
  
 
 
 
 
 
 
 

                                                                                                                    
Karolína Polívková, 7. třída  

 
 
 
 

Festival vědy 2018 
 

Ve středu  5. září se osmáci a deváťáci vydali vlakem do Prahy na akci s názvem 
Festival vědy 2018 - zábavná vědecko-technická laboratoř na Kulaťáku první 
ročníky pod názvem  „Vědecký jarmark“.   
Akce je společným projektem vysokých škol, akademických a volnočasových 
institucí, letos se jich účastnilo třicet tři. Kulaťák se proměnil ve velkou vědeckou 
laboratoř pod širým nebem, populárním a interaktivním způsobem byly představeny 
přírodovědné, technické i další vědní obory. Na vědu si zkrátka mohli žáci doslova 
„sáhnout“! Kdo chtěl, zažil nevšední zážitky. 

         
                           D.H. 

 
 
 
 

Krty - Jesenice 
 

Část žáků ze 7. -9. třídy odjela do Anglie a zbytek se vydal 12.9. do blízkého okolí poznat přírodu a přírodní památky v 
regionu. Za krásného počasí cesta vlakem rychle uběhla a Krtské skály už čekaly na naší návštěvu. Cestou do Jesence 
jsme si zahráli několik didaktických her, orientovali jsme se v terénu, oživili Morseovu abecedu a pokusili rozviklat viklan. 
Než jsme opět nastoupili do vlaku na Rakovník, zvládli jsme i zmrzlinu v jesenické cukrárně.  

                   D.H. 
 
 

Ekologická soutěž  
 
 

Dne 20. září proběhla v Botanické zahradě 
v Rakovníku ekologická soutěž na téma:  
„Ekologické zemědělství, biopotraviny a zdravý 
životní styl“ 
Soutěže se zúčastnilo rekordních 182 žáků a 
studentů z 11 základních škol z okresu a tří 
středních škol. Naši žáci školu velmi dobře 
reprezentovali. Nejlépe se umístila Anna 
Tvrzová a Anna Veselá z páté třídy. Žákyně 
obsadily třetí místo. V doplňkové hře riskuj naše 
nejmladší družstvo vyhrálo a družstvo šesťáků 
a sedmáků získalo čtvrté místo. Všem 
blahopřejeme.                                        
 

 D.H.    
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                                                                 Plenární schůze rodičů 
 

Ve čtvrtek 20.9. se uskutečnila první schůzka rodičů spojená se schůzí SRPŠ. Rodiče byli seznámeni s hlavními 
dokumenty školy, s personálním obsazením, s provozem školní jídelny, s hlavními plánovanými akcemi. 
23.11. uspořádáme projektový den Jarmark a v pátek 30.11. před 1. adventní nedělí tradiční vánoční jarmark ve škole. 
Uvítáme pomoc rodičů hlavně při projektovém dnu. 
 
Předsedkyně SRPŠ paní J.Krabcová přítomné seznámila s čerpáním rozpočtu SRPŠ v minulém školním roce a 
s návrhem na čerpání v letošním roce. Návrh byl schválen a současně také výše členského příspěvku, která byla 
stanovena na 300 Kč za žáka ( v případě sourozenců platí jen jeden). 
Příští schůze je plánována na 27.11. od 16.00 hodin. 
 
 
Co nás čeká v říjnu 
 
 

 5.10.   Výlet mateřská škola  
 9.10.                   Burza škol – Kladno ( IX. třída ) 
10.10.  Přírodovědný klokan 
18.10.  Botanická soutěž 
24.10                   Přednáška mykologa Malého 
25.10.   Florbal   4.-5.třída 
26.10.                  Vysazení lípy ke 100. výročí založení Československé republiky 
29.-30.10.            Podzimní prázdniny  
 
   2.11.              Halloweenský průvod obcí ( 17.00 hodin, bude upřesněno na plakátech ) 

 
                                                                                                                                 M. Pechová 

 

TURISTICKÁ AKCE „RANDÁCKÝ ŠMAJD“ 

Rok s rokem se sešel a bylo tu opět 8. září a s ním již 12. ročník obnovené tradiční turistické akce „Randácký šmajd“. 
Letos nám přálo počasí, což se projevilo na účasti. Na 13 km dlouhou trasu pro zdatnější turisty, na kratší trasu pro 
nejmenší a na cyklistickou v délce 32 km se vydalo 60 lidí, kteří se rozhodli pro aktivní využití víkendového dne. Byli 
odměněni pobytem v krásné krajině a v cíli pamětním listem a velmi oblíbeným chlebem s domácími škvarkami a cibulí. 
Prostě další vydařená sobota, strávená v úzkém sousedském kruhu. A nejen sousedském, řada účastníků byla 
přespolních. Již dnes se těšíme na další ročník. 

 
KARLOVA VES 

(znáte okolí Lužné?) 
 
     Karlovu Ves najdete nedaleko od Skryj, 16 km od Rakovníka a 16 km od Berouna, v centrální části CHKO Křivoklátsko. 
     Vzpomínám na jeden výlet do křivoklátských lesů. Uprostřed zeleně se najednou „vyloupla“ skupina pěkných domků, 
kvalitní silnice a dokonce i autobusová zastávka. Napadlo mne: kde se tady ta pěkně upravená vesnice vzala a čím se 
většina obyvatel živí? 
     Vesnička vznikla před 190 lety, 1. května 1828, kdy dal kníže Egon II. z Fürstenberku souhlas k založení nové vsi 
uprostřed křivoklátských lesů. Byla pojmenována po zakladateli Karlovou Vsí. Obyvatelé vsi si na své historii zakládají a o 
rodu Fürstenberků dodnes uslyšíte jen chválu. A přitom to byli moderní podnikatelů, kteří spojili užitečné pro své podnikání 
a užitečné pro nové obyvatele obce. Chtěli do těchto, tehdy upuštěných míst, uprostřed hlubokých lesů, přilákat dělníky 
k těžbě dřeva. Lidé dostali možnost postavit si zde domky za výhodných podmínek. Fürstenberkové jim nabídli parcely, 
stavební materiál a dělníci se zavázali, že do 20 let všechno splatí. Ještě za života knížete Karla Egona II. začaly v obci a 
okolí vznikat silnice, protože se Fürstenberkovi nedařilo plynule plavit dřevo po Berounce - Silnice, které návštěvníci i dnes 
obdivují. V roce 1830 stálo ve vesnici 23 domků, pěkných „fürstenberských“. Dnes má vesnička 64 domů a 134 obyvatel. 
Má také pěknou restauraci „U Buku“ a obecní úřad. Škola zde už nestojí, ale obyvatelé vybudovali pěkné hřiště, na kterém 
probíhají sportovní i kulturní akce. Dnes v obci už nebydlí většina dřevorubců, ale ti, kteří milují přírodu, les a klid – více 
než hlučné ulice plné aut. 
     V malé a mladé vesničce najdete i řadu pamětihodností. Nejvíce vám utkví v paměti vila č. 41 postavená v empírovém 
stylu po roce 1931 (průčelí vily tvoří tympanon). Kdysi dávno jsem si myslela, že tak okázalou vilu si mohli dát postavit 
pouze Fürstenberkové, aby tam mohli trávit odpočinek, ale teď už vím, že vila č. 41 byla postavena mnohem později a 
nyní je v soukromých rukou. Známý je také pomník „3 koule“, prý pochází nejspíš z třicetileté války… Repliky nechali 
vyrobit Fürstenberkové, uprostřed oploceného areálu stojí starobylý smrk s cedulkou a textem: „O svatém Jiljí jdou jeleni 
k říji“  navíc je tam vyobrazen světec, uprostřed stojí myslivec, blízko pak slavná „Emilovna“, soubor několika hájoven. 
První chatu nechali postavit opět Fürstenberkové už v roce 1863. 
     Na nedávné oslavy 190 let obce přišlo na bohatý program kolem 100 hostů – a to je na tak mladou a malou vesničku 
hodně. Zájemci se mohou řadu zajímavostí z historie obce dozvědět např. na obecním úřadu. Po návštěvě Karlovy Vsi mi 
jistě dáte za pravdu, že tato vesnička patří mezi nejhezčí v okolí Lužné. Nebyl by to zajímavý podzimní výlet? 
 

                                                                                 Božena Lukášová 
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Ježek je náš kamarád 

  „ Je to náš milý zahradní přítel, 

dobrosrdečný, čestný a věrný druh, který se 
dívá bezstarostně na svět a nemůže 
pochopit, že ho někteří lidé nejen zahrnují 
nadávkami, ale i pronásledují a zabíjí. Ježek 
je šprýmový podivín a přitom dobrý, bázlivý 
druh, který se čestně a poctivě s námahou a 
prací protlouká životem.“  
   Takhle o ježkovi psávali staří přírodovědci, 
pro které představoval starověk přírody. Na 
rozdíl od svého příbuzného krtka se 
neschovává v podzemí, ale ježci se 
nezměnili.  
    S obdivem popisují jeho vítězné souboje 
se zmijí,  zaujal i autory pohádek, kde 
vystupuje jako neohrožený a chytrý hrdina. 
   Proč o tom píši. Teď na podzim budete 
potkávat ježky, kteří se narodili pozdě, v létě, 
nestačili se vykrmit ani vybudovat zimní úkryt.  
Celí zoufalí hledají něco k snědku. Můžete na 
zahradě potkat i jejich maminky, které je 
obětavě kojily a na sebe jim nezbyl čas.  
   Když je na zahradě potkáte, a podaří se  

vám ježka zachránit, když byl váš pes pomalejší, musíte zvážit, budete-li se o něj starat do jara. Pokud ne, odneste ježka 
z dosahu psa a nabídněte mu něco k jídlu (viz. níže). Když ježka vezmete domů,  v zimě ho pustit nemůžete zpět do 
přírody. K ubytování mu ve sklepě stačí bednička vystlaná senem nebo hoblinami. K jídlu mu můžete nabídnout zbytky 
nepříliš kořeněných masitých pečených nebo vařených jídel, rizoto s masem, moučná jídla s masitými omáčkami, syrové 
zbytky masa, vnitřností, sýry, tvaroh, smetanové krémy i krupičnou kaši. Vyzkoušet můžete i granule pro psy a kočky. 
Mléko ne, ježci po něm mají průjmy. Totéž mu můžete nabídnout na jaře na zahradě nebo u chaty.  
    Jako kluk jsem ježky často choval. Jsou zábavnými společníky a dají se ochočit. Ale zdánlivě neohrabaný ježek dokáže 
vylézt i z poměrně vysoké bedýnky, proto je třeba ji přikrýt sítí,. Kdysi se ježci chovali i v bytech a pekárnách, aby chytali 
šváby a jiný hmyz. Chovat ježka v bytě nedoporučuji. Když jsem studoval na přírodovědecké fakultě, chovali jsme ježka 
na koleji (ubytovně). Dupot, funění a mlaskání nás nebudilo, ale jednou nás vzbudily sprosté  nadávky našeho spolužáka, 
který zjistil, že si ježek jako  noclehárnu vybral v noci jeho kufr se složeným čistým prádlem . 
 Ježci jsou nepořádní. V noci hlasitě dupou, funí a mlaskají. Ve sklepě to nikomu nevadí. Ale když jsem byl na vojně, tak 
se občas stalo, že ježek vyděsil nováčka ve stráži, protože ignoroval výzvu: “Stůj nebo střelím!“  A vojín střílel. 
   Pověst o tom, že ježci kradou jablka, která odnáší na zádech, vznikla z toho, že se válejí v tlejícím ovoci, aby se 
parfémovali. Naopak, ježci se vám po zimě na zahradě odmění, likvidují slimáky, škodlivý hmyz a další škůdce, kteří jsou 
aktivní v noci.   

                                                                                               Jan Lukáš 
 
 
 
 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
Cvičení pro ženy – každý čtvrtek od 19. hod v tělocvičně ZŠ od 20.09.2018 

S sebou: podložku, pití, cvičební obuv, 40,-- Kč. 
CO VÁS ČEKÁ? 

Kruhový trénink, Pilates, jóga, cardio cvičení, posilování s činkami, gumovými expandery, gumičkami, overbally … 
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Upozorňujeme občany na možnost získání 

KOMPOSTÉRU pro předcházení vzniku 

komunálního odpadu, pořízeného s podporou 

Operačního programu životní prostředí 2014-2020 

Po sepsání smlouvy na Obecním úřadu Lužná o výpůjčce s majitelem 

nemovitosti /rodinného, nebo rekreačního domu/,  

v pondělí a středu od 8.00 – 11.30 a 12.30 – 16.30 hod.,  

v úterý a ve čtvrtek od 8.00 – 11.00 hod., 

je možné tyto kompostéry vyzvednout na sběrném 

dvoře a to  

ve středu od 15.00 hod do 19.00 hod.,  

                               nebo v sobotu od 8.00 hod. do 14.00 hod. 

 
 
 

 
 
 
 
 

Otevírací doba sběrného místa Lužná /dvůr u zdravotního střediska/ 

 každou středu od 15.00 hod. – 19.00 hod. 

 každou sobotu od 8.00 hod. - 14.00 hod. 
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Půjdeme volit. 
Půjdeme volit do neoblíbeného senátu a obecní zastupitele. Předpokládal jsem,že bude nějaké veřejné zasedání a 
kandidáti do obecního zastupitelstva budou moci voličům sdělit s čím chtějí budoucí 4. roky překvapit své občany , co jsou 
jejich priority. Nestalo   se tak. mělo by to být zájmem samotných kandidátů, aby tak získali voliče na svoji stranu. 
Jelikož máme volební právo, tak bychom jej neměli promarnit. Zrovna tak máme svobodu projevu a nikdo nám a nikdo 
nám nemůže zakázat svobodně se vyjadřovat. Já vím, že nebudu volit žádnou stranu jako celek ale pouze konkrétní 
osobu, která ve mně vzbudí důvěru. Ovšem bude-li tam taková. Strany mají na klopách různá loga, růži straku nebo 
křížek, ale mojí důvěru nemá žádná. Nejvíce se mi znechutili boží synové, kteří denně mluví o lásce,  pravdě a 
morálce vyznávají desatero Božích  přikázání, žijí v celibátu ale nedodržují ho. Sexuálně zneužívají mladé chlapce a 
dívky. Němečtí zpravodajové oznámili 3.600 takových případů. V USA 1000. To zdaleka nebudou všichni, kteří  se 
takových  
nemravností dopouštějí. Papež se za ně pomodlil a žádá odpuštění. Tím je to skončeno. Žádný trest, pouze odpuštění. 
Nebylo by lépe kdyby si zrušili celibát a mohli tak, žít ve společnosti s partnerkou a nedopouštět se trestného chování.. 
Každý víme, že  toto sexuální nutkání se nedá vypotit jako nachlazení. 
Současní obecní zastupitelé v čele se starostou si rovněž  nemorálním způsobem, zastrašováním, vyhrožováním vynucují 
poslušnost některých občanů k souhlasu s něčím, 
co by za normálních okolností neudělali. Nepřiměřený nátlak může zejména starším občanům způsobit psychické 
 onemocnění. S něčím podobným jsem se setkal naposled za německé okupace. Když jsem se seznámil s rozpočtem na 
rok 2018, tak jsem se dozvěděl, že pro zastupitele bylo rozpočtu počítáno se 2. 800 000, což při 15.ti členech  činí 18. 600 
na osobu. No neberte to. Já jsem snílek, tak jsem si myslel, že je to čestná funkce, že budou vybráni nejlepší občané , 
kteří nás budou zastupovat , pomáhat ,  radit atd. Co  však se ctí, když se za ní nedá nic koupit. Není divu, že potom se 
zvedají ruce jako závory u přejezdu. Vždy jednotně jako za totality. Za čtyřleté období to dělá 11. 200 000. 
Uvažuji kolik by za tu částku bylo chodníků, když na ně nemáme stále dost peněz. 
Připomínám, že v roce 2017 to bylo o 800.000 kč ročně méně. Příští rok by se měli mzdy zastupitelů a starostů ještě 
navýšit. Nikdo to prý nechce dělat. Před 50.ti lety řídili obec dva lidé. Nebyly tiskárny, počítače, mobilní telefony. Předseda 
MNV  jezdil na kole. 
V současné době je na obci pět lidi. Je tedy zřejmé, že moderní technika nijak nepomáhá ani neurychluje práci. Ale 
možná, že se mýlím. 
 Učitelé dostanou přidáno, tak snad budou spokojeni a budou moci dát studentům a dětem potřebné vědomosti. Pro 
začátek by stačilo, kdyby uměli pozdravit a poděkovat. 
Nejlepší výchova je osobní příklad. Říká se že na dobrého učitele nezapomenete ani po 30ti letech. Já jsem takových měl 
hned pět. První z nich byla paní učitelka Pejsová. Byla dcerou obuvníka z rakovnického náměstí. Nejezdily žádné 
autobusy, tak chodila do školy pěšky. Já jsem k ní nastoupil do třetí třídy. Ona měla na starosti hned třídy dvě. Nikdy jsem 
jí neslyšel, že by zvýšila hlas nebo někoho uhodila. To bylo v době, kdy se ještě trestalo rákoskou. Chodila na všechny 
naše srazy. Druhým v pořadí byl pan řídící učitel  Josef Souček. Tomu jsem vděčný za to, že mě umožnil vychodit školu 
jako moji stejně staří spolužáci. Čtvrtou třídu  jsem přeskočil a ze třetí šel rovnou do páté třídy.Další tří učitelé byli v 
luženské škole s trestu. Třídní učitel Rudolf Šlapák byl legionářem a bojoval na italské frontě. Hrával ve vojenské kapele. 
Byl výborný muzikant a na luženské škole založil pěvecký kroužek Kvítek. Tento soubor měl výbornou pověst a vystupoval 
i v Československém rozhlase. Moc mu to ale nepomohlo. V květnu 1951 byl  nepravdivě obviněn. Nesměl s námi jako 
třídní učitel ke zkouškám, na které nás připravoval. Nesměl s námi na poslední školní výlet. Vzepřel jsem se a řekl, když 
nepojede on, že nepojedu ani já. Byl jsem donucen jinak bych nedokončil školu. Panu učiteli Šlapákovi byla zakázána 
Lužná. Když jsme se chtěli s ním sejít, tak jsme to museli uskutečnit v lese u Čistého rybníka. Nedá se zapomenout ani po 
šedesáti letech. 
Čtvrtý v pořadí byl profesor dr.Vladimír Vaclík s Křivoklátu syn cestáře, okresní náčelník Junáka. Junák byl zrušen a on 
putoval do luženské školy. Jak se dopravoval do školy mě není známo. Bydlel na Amalíně. Víte jaký to je sešup kolem 
hradu k vlaku a zpět. Z Rakovníka zase pěšky. V naší škole založil fotografický kroužek. Znal pět jazyků a přesto učil na 
vesnické škole. Členové kroužku si na brigádě při sázení brambor vydělali na zvětšovák, který zakoupil drogista pan  
Brejcha. Jako školní děti starších ročníků jsme chodili na různé brigády, mimo jiné sázet stromky. Na jedné takové brigádě 
byl i pan profesor Vaclík. Ten les je mezi Horáckou Lísou a Třemi stoly. My jsme jezdili na kolech. 
Když jsme přijeli na určené místo, tak už tam byl pan profesor a s motykou. Kde se tam vzal je mně záhadou. Kluci kopali 
kvadráty a holky sázely stromky. Pan profesor kopal       s námi. Po ukončení práce se potřeboval co nejrychleji dostat do 
školy. Navrhl jsem mu, jej svezu na  štangli na kole. Přijal to. Před školou mě dal velký pomeranč. Měl jej pro sebe na 
svačinu. Dal jej ale mně. Pomeranče v té době byla vzácnost. Na to se také nezapomíná. Po krátké době naší školu 
opustil. Našel si práci v redakci Svobodného Slova. Později se přestěhoval do Hradce Králové. Jeho žena dělala ředitelku 
třebechovického betlému. a i z takové dálky se zúčastnil našeho srazu. Píši to proto, abyste  viděli jaký to byl Člověk. 
Učitel, který převzal kroužek po něm, si zvětšovák přivlastnil a používal ho pro vlastní potřebu. Do školy jej již nevrátil. 
  Jak jsem se již zmínil ve škole se udělovali i fyzické a psychické tresty. Klečení na stupínku. Lištou od obrazu přes 
zadek. Paní Nedvědová pravítkem na otevřenou dlaň. Pak tu existovaly  různé nábory. Kluci na horníka a děvčata na 
černé řemeslo. Já spolu   se třemi spolužáky jsem byl vybrán na hornického učně. Ačkoliv jsem říkal, že hornickým učněm 
nebudu, tak to nemělo žádný význam. Jednoho dne na konci dopoledního vyučování nám soudruh učitel oznámil. Ty a 
další tří nepůjdou na odpolední vyučování. 
Půjdete na oběd s předsedou ONV soudruhem Opatem , který pořádá pro budoucí hornické učně. Já  jsem se postavil 
před třídu a přísahal, že na žádný oběd nepůjdu, že jsem se na hornického učně nepřihlásil. Soudruh učitel se ve dveřích 
obrátil zahrozil a povídá, to si zkus. Nikoho jsem nepřesvědčoval a na odpolední vyučování jsme přišli všichni. Byla hodina 
chemie. Když vešel s. učitel do třídy a uviděl nás, tak nás všechny vyzval k tabuli. Dal nám tři otázky. My jsme nevěděli. 
Všichni jsme dostali pět. a bylo vymalováno. Zajímal jsem se, proč se takhle zachoval. Dozvěděl jsem se, že učitelé za 
jednoho získaného učně dostanou stovku. Takže bych si přál, aby se nic takového, už nemohlo stát. Dětem spravedlivé 
učitele a učitelům hodné a chytré děti. 

František Jílka 
Příspěvky se neupravují a redakce neodpovídá za obsah příspěvků 
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Obec Lužná ve spolupráci se spolkem Barbora 
pořádají v sobotu 13. října 2018 od 17 hod. v Husově sboru 

SLAVNOSTNÍ KONCERT 
na počest 100. výročí vzniku Československa. 

Vystoupí pěvecký sbor VÁCLAV z Čisté. 
 
 

 SPOLEČENSKÁ RUBRIKA 
 
 

 
 

Poděkování 
 
 

Děkuji obecnímu úřadu a též Vendulce Komínkové a Slávce Veselé, za přání a dárek k mým narozeninám a 
krásné posezení s nimi. 

Drahoslava Begeniová 
 

Velké poděkování patří Haně Rotbartovéí a Marušce Váňové, členkám komise pro občanské záležitosti za 
přání a dárek k mým narozeninám. 

Bohumír Tichý 
 
Děkuji členkám komise pro občanské záležitosti za přání k mým narozeninám. 

Jiří Fořt 
 

_______________________________________________________________________________________ 
Luženský hlasatel  - zapsán do evidence periodického tisku pod evidenčním číslem MK ČR E 15687.  

Vydává Obec Lužná jako periodický tisk územního samosprávního celku. 
 IČO: 00244031, Masarykovo nám. 89, 270 51 Lužná, tel. 313537881, ID DS: iwzbcvp. 

Příspěvky lze posílat na e-mail:  kasparova@luzna.cz, nebo luzna@luzna.cz. Uzávěrka vždy 25. v měsíci. 
Počítačové zpracování Alena Kašparová. Redaktorka školní stránky Mgr. Jaroslava Adamírová. 

Příspěvky se neupravují a redakce neodpovídá za obsah příspěvků. 
Distribuce: Prodejna Jednoty,  Večerka , Smíšené zboží.  
Toto číslo vyšlo dne 5. října 2018 nákladem 350 výtisků 
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